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Protokół Nr VIII.2015 

z obrad VIII sesji Rady Gminy Baruchowo  

w dniu 14 maja 2015 r. 

 

              W dniu 14 maja 2015 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Baruchowo odbyły się 

obrady VIII sesji Rady Gminy Baruchowo. 

 

              Zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym                   

(Dz. U. z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.) sesję zwołał Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Jarosław Komorek. 

       1.  Otwarcie VIII sesji Rady Gminy Baruchowo. 

Punktualnie o godzinie 14.00 otwarcia VIII sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy 

Baruchowo Pan Jarosław Komorek.  

Przewodniczący Rady Gminy powitał Wójta Gminy Baruchowo Pana Stanisława 

Sadowskiego, Zastępcę Wójta Pana Krzysztofa Grudzińskiego, Skarbnik Gminy Panią 

Mariolę Kurdubską, radnych i sołtysów gminy Baruchowo.  

 

  2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są 

prawomocne w podejmowaniu uchwał. Obecnych było 13 radnych (nieobecni: Pan Teodor 

Zieliński i Pan Arkadiusz Michalski).  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Sekretarzem obrad został radny Pan Józef Rudziński.  

 

               3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przed zatwierdzeniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy odczytał wniosek Wójta 

Gminy Pana Stanisława Sadowskiego o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie statutu Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Baruchowie. 

Następnie przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem Wójta Gminy i wprowadzeniem 

projektu uchwały pod obrady. Radni jednogłośnie opowiedzieli się za wprowadzeniem 

projektu uchwały w sprawie statutu Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w 

Baruchowie do porządku obrad (za – 13 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 głosów). 
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Głos zabrał radny Pan Kazimierz Koralewski, który zgłosił wniosek z inicjatywy grupy 

radnych o podjęcie uchwały zmieniającej wysokość wynagrodzenia dla Wójta Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych o przegłosowanie, kto z radnych jest za 

rozszerzeniem porządku obrad i wprowadzeniem projektu uchwały, zgodnie z inicjatywą 

radnych.  

Radni jednogłośnie opowiedzieli się za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy (za – 13 głosów, przeciw – 0, wstrzymało 

się – 0 głosów.). 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek obrad: 

 1.  Otwarcie VIII sesji Rady Gminy Baruchowo.   

 2.  Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 3.  Przyjęcie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z poprzednich obrad. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr VIII.54.2015 zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Baruchowo na rok 2015. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr VIII.55.2015 zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

ujednoliconego tekstu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Baruchowo na lata 2015-

2025. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr VIII.56.2015 w sprawie zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2014. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr VIII.57.2015 w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Baruchowo za rok 2014. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr VIII.58.2015 w sprawie ustalenia wysokości diet dla 

sołtysów gminy Baruchowo. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały nr VIII.59.2015 w sprawie udzielenia pomocy dla Powiatu 

Włocławskiego przy wykonaniu remontu chodnika przy drodze powiatowej. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały nr VIII.60.2015 w sprawie określenia warunków 

udzielenia bonifikaty i wysokości stawek procentowych przy sprzedaży lokali  

mieszkalnych na rzecz najemców. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały nr VIII.61.2015 w sprawie nadania statutu Gminnego 

Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Baruchowie. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały nr VIII.62.2015 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta 

Gminy.  

14. Składanie interpelacji.  

15. Wolne wnioski i zapytania. 

16. Zakończenie obrad. 
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Rada Gminy jednogłośnie przyjęła porządek obrad VIII sesji (za – 13 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Ad.  4  Przyjęcie protokołu z poprzednich obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Komorek poinformował, że protokół z obrad VII 

sesji Rady Gminy Baruchowo był do wglądu w sekretariacie Urzędu i wyłożony bezpośrednio 

przed obradami. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych  o  zgłaszanie  uwag  i  pytań  

do protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu i opowiedzieli się za jego nieodczytywaniem. 

Za nieodczytywaniem Protokołu Nr VII.2015 z obrad VII sesji Rady Gminy Baruchowo z 

dnia 23 kwietnia 2015 r. było 13 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 głosów. 

 

Ad.   5  Rozpatrzenie projektu uchwały nr VIII.54.2015 zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Baruchowo na rok 2015. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Komorek przedstawił projekt uchwały nr 

VIII.54.2015 zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Baruchowo na rok 

2015.  

Projekt uchwały omówiła Pani Mariola Kurdubska Skarbnik Gminy. Projekt uchwały 

przewiduje następujące zmiany w zakresie zadań inwestycyjnych: 

1) zmniejszenie planu wydatków: 

   -  387.500 zł jako dotacja dla Starostwa Powiatowego we Włocławku na realizację 

wspólnego zadania w zakresie „Narodowego Programu przebudowy dróg lokalnych”, 

     2) zwiększenie planu wydatków: 

        - 322.001 zł na zadaniu „Termomodernizacja budynku komunalnego w Zakrzewie”, w 

tym dofinansowanie z Agencji Rynku Rolnego w wysokości 160.703 zł, udział własny – 

161.298 zł,  

      - 110.000 zł na zadaniu „Rewitalizacja parku dworskiego Urzędu Gminy Baruchowo”, 

      - 20.000 zł na zadaniu „Budowa kujawskiego zakątka turystyczno-rekreacyjnego przy 

świetlicy wiejskiej w Zawadzie-Piaski”, 

      - 30.000 zł na zadaniu „Budowa zagrody edukacyjnej na terenie Zielonej Szkoły w 

Goreniu Dużym”, 

       3) wprowadzanie do budżetu zadania pn. „Infostrada Kujaw i Pomorza” – 27.000 zł. 
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Ponadto, dokonano zmian w planie jednostki Urzędu Gminy, zwiększono plan wydatków w 

rozdziale Przeciwdziałanie alkoholizmowi o kwotę 50.174 zł, są to środki niewykorzystane z 

lat ubiegłych,, a także dokonano przesunięć między paragrafami. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do głosowania nad 

projektem uchwały nr VIII.54.2015. 

Uchwała Nr VIII.54.2015 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Baruchowo na rok 2015 została przyjęta jednogłośnie (za – 13 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0 głosów) i stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.  6  Rozpatrzenie projektu uchwały nr VIII.55.2015 zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia ujednoliconego tekstu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Baruchowo 

na lata 2015-2025. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Komorek przedstawił projekt uchwały nr 

VIII.55.2015 zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia ujednoliconego tekstu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Baruchowo na lata 2015-2025. 

Projekt uchwały omówiła Pani Mariola Kurdubska Skarbnik Gminy i wyjaśniła, że zmiana 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy wynika ze zmian w zakresie zadań planowanych 

do realizacji w okresie dłuższym niż 1 rok. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do głosowania nad 

projektem uchwały nr VIII.55.2015. 

Uchwała Nr VIII.55.2015 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia ujednoliconego tekstu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Baruchowo na lata 2015-2025 została przyjęta 

jednogłośnie (za – 13 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 głosów) i stanowi załącznik nr 

4 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.  7   Rozpatrzenie projektu uchwały nr VIII.56.2015 w sprawie zatwierdzenia 

rocznego sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

rok 2014. 

W pierwszej części omawianego punktu Skarbnik Gminy Pani Mariola Kurdubska omówiła 

sprawozdania finansowe z wykonania budżetu gminy i jednostek organizacyjnych 

posiadających osobowość prawną za rok 2014, które obejmowały: sprawozdania budżetowe, 

rachunki zysków i strat, bilanse, przepływy finansowe oraz informacja o stanie mienia 

komunalnego. 
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Zgodnie z przedstawionymi danymi, na koniec 2014 r. środki na rachunku bankowym gminy 

wyniosły 2.000.027,95 zł, należności na koniec roku to kwota 26.764,49 zł, zobowiązania 

krótkoterminowe 531.479,92 zł. Wynik finansowy zamknął się nadwyżką budżetową w 

wysokości 486.686 zł. W odniesieniu do jednostek organizacyjnych Skarbnik Gminy 

poinformowała, że Gminny Ośrodek Kultury, Sportu i Rekreacji wypracował w 2014 r. 

przychody w kwocie 1.206.737,13, zł, z tego dotacja podmiotowa z Urzędu Gminy wyniosła 

490 tys. zł, z WFOŚiGW - 45.000 zł i z Urzędu Marszałkowskiego w Warszawie- 50.000 zł. 

Koszty Ośrodka związane z prowadzoną działalności wyniosły 1.156.316,31 zł, co w 

konsekwencji dało zysk w wysokości 50.420,78 zł.  Natomiast to, na co zwrócono uwagę to 

wpływy z prowadzonej działalności przez Zieloną Szkołę, które w 2014 r. wyniosły 

532.171,96 zł. Biorąc pod uwagę poszczególne obiekty Ośrodka koszty przedstawiają się 

następująco: Zielona Szkoła - 583.237 zł, hala sportowa- 484.381,51 zł, świetlica w Czarnem- 

16.906 zł. Jak podkreślił Wójt Gminy dotacja przekazana na działalność hali i jej koszty 

równoważą się, natomiast o Zielonej Szkole można powiedzieć, że jest już samofinansującym 

się podmiotem. Z przychodów z działalności Zielona Szkoła zakupiła w 2014 r. środki trwałe 

na ogólną kwotę ponad 159 tys. zł. (m.in. wyposażenie kuchni, meble). Obecnie zatrudnia 

ponad 20 pracowników.  

Natomiast działalność Gminnej Biblioteki Publicznej opiera się wyłącznie na dotacji 

podmiotowej z Urzędu Gminy oraz dotacji z Narodowej Biblioteki. W 2014 r. dotacja z 

budżetu gminy wyniosła 66 tys. zł, z Narodowej Biblioteki 4.891 zł. Główne koszty 

poniesione przez bibliotekę dotyczą bieżącej działalności – zakup materiałów, opłaty oraz 

wynagrodzenie i pochodne od wynagrodzeń.  

Następnie Wójt Gminy Pan Stanisław Sadowski złożył sprawozdanie opisowe z wykonania 

budżetu za rok 2014, z którego wynika, że planowane dochody w wysokości 14.237.284,69 zł 

zostały wykonane w kwocie 14.980.115,39 zł, co stanowi 105,22 %, natomiast wydatki 

budżetowe zostały wykonane w kwocie 14.493.429,59 zł (plan 15.635.654,69 zł). W ramach 

sprawozdania Wójt Gminy wymienił również listę inwestycji, które były realizowane w 

2014r., a wśród nich: 

- budowa 39 przydomowych oczyszczalni ścieków, 

- budowa targowiska gminnego w Baruchowie oraz parkingu, 

- adaptacja remizy OSP na świetlicę wiejską w Zawadzie-Piaski, 

- budowa ośrodka dydaktyczno-rekreacyjnego przy Zielonej Szkole, 

- budowa kącika turystyczno-rekreacyjnego przy Zielonej Szkole w Goreniu Dużym i w 

Zawadzie-Piaski, 
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- dostosowanie placu zabaw i pomieszczeń Zespołu Szkół do potrzeb dzieci w wieku 

przedszkolnym, 

- zakup samochodu strażackiego dla jednostki OSP Świątkowice, 

- przebudowa drogi gminnej Kurowo-Babia Góra, 

- modernizacja drogi gminne w Oknach, 

- zakup drugiego wagonika do Zielonej Kolejki, 

- termomodernizacja świetlicy wiejskiej w Kurowie-Kolonii, 

- wymiana pokrycia dachowego na budynku remizy OSP w Goreniu. 

Łączna kwota wydatków inwestycyjnych to 4.683.690,89 zł, w tym środki pozyskane z 

zewnątrz to 2.058.629,30 zł, udział własny 2.625.061,59 zł. 

Podsumowując przedstawione sprawozdanie Wójt Gminy podkreślił, że mimo wielu 

inwestycji realizowanych w 2014 r. nie wzrosły zobowiązania. Ale jak podkreślił Wójt 

Gminy  taki sukces zawdzięcza Radzie Gminy. Dzięki jej przychylności i zaufaniu udało się 

tyle osiągnąć. Nierzadko trzeba podejmować ryzykowne decyzje, co miało miejsce chociażby 

przy budowie II części świetlicy wiejskiej w Zawadzie-Piaski, ale opłacało się, dzięki czemu 

skorzystali mieszkańcy Zawady. Przy tej okazji Wójt Gminy nawiązał również do finału 

konkursu na Wójta Roku 2014, w którym był nominowany. Sam udział był promocją nie 

osoby Wójta, ale całej gminy, a radni i sołtysi mogą być dumni, ponieważ wszystkie 

inwestycje są ich sukcesem i zasługą mieszkańców gminy.  

Na potwierdzenie prawidłowo prowadzonej gospodarki finansowej Przewodniczący Rady 

Gminy przedstawił uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej, w których pozytywnie 

zaopiniowała przedłożone przez Wójta Gminy sprawozdanie z wykonania budżetu. Skład 

Orzekający Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 23 kwietnia 2015 r. 

w uchwale nr 1/S/2015 stwierdził, że  przedłożone sprawozdania budżetowe, sprawozdanie 

opisowe oraz informacja o stanie mienia komunalnego nie budzą zastrzeżeń z formalnego 

punktu widzenia i spełniają wymogi określone w ustawie o finansach publicznych, a 

wielkości planu dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów gminy zawarte w 

sprawozdaniach są zgodne z kwotami uchwalonymi w budżecie. 

Po wysłuchaniu obszernych wyjaśnień Pani Marioli Kurdubskiej Skarbnika Gminy i Wójta 

Gminy Pana Stanisława Sadowskiego oraz zapoznaniu się z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej radni nie wnieśli uwag.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Komorek przedstawił projekt uchwały 

nr VIII.56.2015 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2014. 
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W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do głosowania nad 

projektem uchwały nr VIII.56.2015. 

Uchwała Nr VIII.56.2015 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2014 została przyjęta jednogłośnie (za – 13 

głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 głosów) i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

Sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego jednostki Gminnego Ośrodka Kultury, 

Sportu i Rekreacji w Baruchowie za rok 2014 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

 

Rachunek zysków i strat jednostki Gminny Ośrodek Kultury, Sportu i Rekreacji w Baruchowie 

stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Bilans Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Baruchowie stanowi załącznik nr 8 

do niniejszego protokołu. 

 

Sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego jednostki Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Baruchowie stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Rachunek zysków i strat jednostki Gminna Biblioteka Publiczna w Baruchowie stanowi 

załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Bilans Gminnej Biblioteki Publicznej stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Sprawozdanie opisowe z wykonania budżetu gminy Baruchowo za rok 2014 stanowi załącznik 

nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Informacja o stanie mienia komunalnego gminy Baruchowo wg stanu na dzień 31 grudnia 

2014 r. stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

Rachunek zysków i strat jednostki Gmina Baruchowo stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 

protokołu. 

 

Bilans z wykonania budżetu państwa, jednostki samorządu terytorialnego Gmina Baruchowo 

stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

Bilans jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego Gmina Baruchowo 

stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

Zestawienie zmian w funduszu jednostki Gmina Baruchowo stanowi załącznik nr 17 do 

niniejszego protokołu. 

 

Uchwała Nr 1/S/2015 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Bydgoszczy z dnia 23 kwietnia 2015 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez 

Wójta Gminy Baruchowo sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za rok 2014 stanowi 

załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
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Ad.  8 Rozpatrzenie projektu uchwały nr VIII.57.2015 w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Baruchowo za rok 2014. 

Skarbnik Gminy Pani Mariola Kurdubska poinformowała, że do udzielenia absolutorium 

wymagane jest zatwierdzenie przez Radę Gminy sprawozdań, ale również opinia Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy. Podczas posiedzenia w dniu 15 kwietnia 2015 r. Komisja po 

zapoznaniu się ze sprawozdaniem opisowym, sprawozdaniami finansowymi oraz informacją 

o stanie mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy za rok 

2014 i wniosła do Rady Gminy o udzielenie absolutorium. Następnie uchwała Komisji została 

przesłana do Regionalnej Izby Obrachunkowe celem zaopiniowania. 

Skład Orzekający Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej uchwałą nr 2/Kr/2015 z dnia 22 

kwietnia 2015 r. wyraził pozytywną opinię o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy o 

udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Baruchowo za wykonanie budżetu gminy za rok 

2014. 

Podsumowując, Przewodniczący Rady Pan Jarosław Komorek wyraził uznanie dla pracy 

Wójta Gminy. Podkreślił, że wielkie zaangażowanie Pana Wójta, gospodarność i odpowiednie 

cechy charakteru  zdecydowały o tak imponujących osiągnięciach. Naocznymi dowodami są 

m.in. Zielona Szkoła, świetlica wiejska w Zawadzie, czy gminna oczyszczalnia ścieków, 

której koszt modernizacji wyniósł ponad 4,5 mln zł. 

Radny Pan Kazimierz Koralewski dodał, że bardzo ważne jest rozliczanie środków 

zewnętrznych, jakie gmina otrzymuje na realizację inwestycji, ale dzięki zaangażowaniu 

Wójta Gminy, jego solidnej pracy nigdy nie miało miejsca żadne niedopatrzenie, co mogłoby 

skutkować ich zwrotem. 

Po przeprowadzonej dyskusji radni jednogłośnie opowiedzieli się za udzieleniem Wójtowi 

Gminy Panu Stanisławowi Sadowskiemu absolutorium za rok 2014. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do głosowania nad 

projektem uchwały nr VIII.57.2015. 

Uchwała Nr VIII.57.2015 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2014 

została  przyjęta  jednogłośnie (za  –  13 głosów,  przeciw  –  0,  wstrzymało się  –  0 głosów) 

i stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

Uchwała Nr 2/Kr/2015 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Bydgoszczy z dnia 22 kwietnia 2015 r. stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
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Ad.  9  Rozpatrzenie projektu uchwały nr VIII.58.2015 w sprawie ustalenia wysokości 

diet dla sołtysów gminy Baruchowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Komorek przedstawił projekt uchwały nr 

VIII.58.2015 w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów gminy Baruchowo. 

Głos zabrał Wójt Gminy Pan Stanisław Sadowski, który przedstawił propozycję 

podwyższenia wysokości diety ze 150 zł na 250 zł, jednocześnie prosząc o włączenie się 

sołtysów w pracę i współdziałanie z radnymi na rzecz rozwoju gminy. Radni poparli 

propozycję Wójta Gminy dotyczącą wysokości diety dla sołtysów. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do głosowania nad 

projektem uchwały nr VIII.58.2015. 

Uchwała Nr VIII.58.2015 w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów gminy Baruchowo 

została  przyjęta  jednogłośnie (za  –  13 głosów,  przeciw  –  0,  wstrzymało się  –  0 głosów) 

i stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

   

Ad. 10 Rozpatrzenie projektu uchwały nr VIII.59.2015 w sprawie udzielenia pomocy dla 

Powiatu Włocławskiego przy wykonaniu remontu chodnika przy drodze powiatowej. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Komorek przedstawił projekt uchwały nr 

VIII.59.2015 w sprawie udzielenia pomocy dla Powiatu Włocławskiego przy wykonaniu 

remontu chodnika przy drodze powiatowej. 

Projekt uchwały omówił Wójt Gminy Pan Stanisław Sadowski. W związku z planowaną 

budową chodnika w miejscowości Czarne planuje się zawarcie porozumienia ze Starostwem 

Powiatowym we Włocławku na udzielenie pomocy rzeczowo – finansowej przy jego 

budowie. Budowa chodnika przyczyni się do poprawy bezpieczeństwa osób poruszających się 

między Środowiskowym Domem Samopomocy w Czarnem a Zieloną Szkołą w Goreniu 

Dużym.  

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do głosowania nad 

projektem uchwały nr VIII.59.2015. 

Uchwała Nr VIII.59.2015 w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów gminy Baruchowo 

została  przyjęta  jednogłośnie (za  –  13 głosów,  przeciw  –  0,  wstrzymało się  –  0 głosów) 

i stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11 Rozpatrzenie projektu uchwały nr VIII.60.2015 w sprawie określenia warunków 

udzielenia bonifikaty i wysokości stawek procentowych przy sprzedaży lokali  

mieszkalnych na rzecz najemców. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Komorek przedstawił projekt uchwały nr 

VIII.60.2015 w sprawie określenia warunków udzielenia bonifikaty i wysokości stawek 

procentowych przy sprzedaży lokali mieszkalnych na rzecz najemców. 
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Projekt uchwały omówił Zastępca Wójta Gminy Pan Krzysztof Grudziński. Przedstawione w 

projekcie uchwały stawki procentowe bonifikaty uzależnione są od wieku budynku i wynoszą 

odpowiednio: 

- wiek budynku do 10 lat – nie stosuje się bonifikaty, 

- od 10 do 20 lat – 20 % bonifikaty, 

- przekracza 30 lat – 30 % bonifikaty. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do głosowania nad 

projektem uchwały nr VIII.60.2015. 

Uchwała Nr VIII.60.2015 w sprawie określenia warunków udzielenia bonifikaty i wysokości 

stawek procentowych przy sprzedaży lokali mieszkalnych na rzecz najemców została  

przyjęta  jednogłośnie (za  –  13 głosów,  przeciw  –  0,  wstrzymało się  –  0 głosów) i 

stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12  Rozpatrzenie projektu uchwały nr VIII.61.2015 w sprawie statutu Gminnego 

Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Baruchowie. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Komorek przedstawił projekt uchwały nr 

VIII.60.2015 w sprawie statutu Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w 

Baruchowie. 

Projekt uchwały omówił Zastępca Wójta Gminy Pan Krzysztof Grudziński.  

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do głosowania nad 

projektem uchwały nr VIII.61.2015. 

Uchwała Nr VIII.61.2015 w sprawie statutu Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w 

Baruchowie została  przyjęta  jednogłośnie (za  –  13 głosów,  przeciw  –  0,  wstrzymało się  

–  0 głosów) i stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 13  Rozpatrzenie projektu uchwały nr VIII.62.2015 w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Wójta Gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Komorek przedstawił projekt uchwały nr 

VIII.62.2015 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy.  

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do głosowania nad 

projektem uchwały nr VIII.62.2015. 

Uchwała Nr VIII.62.2015 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy została przyjęta 

jednogłośnie (za – 13 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 2 głosy) i stanowi załącznik nr 

25 do niniejszego protokołu. 
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Ad.    14  Składanie interpelacji. 

Radni zgłosili następujące interpelacje: 

1) radna Pani Małgorzata Jędrzejczak: 

- utwardzenie i zagęszczenie drogi na odcinku od Patrowa do Zakrzewa 

      2) radny Pan Kazimierz Koralewski 

            - ustawienie drogowskazu na Białotarsk. 

 

Ad.    15   Wolne wnioski i zapytania. 

Obecny na sesji Prezes  Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mechanizacji Rolnictwa Sp. z o.o. 

w Baruchowie Pan Marcin Majewski odniósł się do uwag mieszkańców dotyczących jakości 

wody oraz ostatniej podwyżki cen. Prezes wyjaśnił, że ostatni wzrost ceny wody przyniesie 

spółce przychód roczny w wysokości 10 tys. zł, natomiast koszty związane z utrzymaniem 

wynoszą ok. 80 tys. Wynikają one z prowadzonych płukań oraz częstych badań jakości wody 

prowadzonych przez Stację Sanitarno-Epidemiologiczną, za które koszty ponosi spółka. 

Niestety, jak przyznał Prezes spółki, te częste badania wody i związane z nimi koszty 

wynikają nie ze złej jakości wody, ale są wynikiem donosów mieszkańców gminy do różnych 

instytucji, a koszt jednego badania wody to kwota ok. 4 tys. zł. Według ostatnich wyników 

badań minimalnie przekroczony jest poziom żelaza i manganu. Jednak, jak zauważył prezes 

spółki, wodociąg budowany był 40 lat temu, w tym czasie nie była przeprowadzona 

modernizacja, co spowodowało odkładanie się na ściankach rur osadów i stąd konieczność 

dziś płukania linii. Pan Marcin Majewski dodał, że konieczne jest przeprowadzenie 

inwentaryzacji sieci wodociągowej. W ubiegłym roku rozpoczęły się prace w tym kierunku, 

wymienione zostały stare hydranty i uzupełnione te, które w dokumentacji są wskazane, 

natomiast w rzeczywistości ich nie ma. Prace będą kontynuowane w kolejnych etapach.  

Głos zabrał Wójt Gminy Pan Stanisław Sadowski i podkreślił, że wiele zostało już 

poprawione, ale konieczny jest przegląd całej sieci od Świątkowic do Lubat, w tym stanu 

zasuw i hydrantów. Priorytetowymi zadaniami dla gminy w najbliższym czasie jest budowa 

dwóch stacji uzdatniania wody: w Kłótnie i Skrzynkach. Planowany termin realizacji to 

czerwiec 2016 r., ale jak podkreślił Wójt Gminy, wszystko zależy od tego, czy będą dostępne 

środki zewnętrzne na ten cel, realizacja tylko ze środków budżetowych jest niemożliwa ze 

względu na wysokie koszty zadania. 
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Ad.    16  Zakończenie obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Komorek 

zakończył obrady VIII sesji Rady Gminy Baruchowo wypowiadając słowa: „Zamykam 

obrady sesji Rady Gminy Baruchowo". 

 

 

 

            Protokolant                       Sekretarz obrad                      Przewodniczący Rady Gminy                            

                                                                                                                   Baruchowo        

   

      Joanna Gawłowska                 Józef Rudziński                             Jarosław Komorek 


